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چرایی کاهش روزافزون 
اعتماد مردم به پول ملی 

علی اصغر سمیعی
 رییس اسبق کانون صرافان

در اینکه تحریم های ظالمانه به اقتصاد ما زده است 
شــکی نیســت و در این که می باید با همه توان 
سیاســی در برطرف کردن آن کوشش کنیم، هیچ 

حرفی نیست. 
امــا اگر فکر کنیم که همین کــه توافقی حاصل و 
توافقنامه ای تنظیم شــد ، فورا همه تحریم ها لغو 
می شود بسیار خوشبینانه است همچنین فکر کنیم 
اگر همه تحریم ها هم برداشته شود، فورا اقتصاد ما 
ســامان می گیرد و قوت از دست رفته پول ملی باز 
می گردد،  باید عرض کنم بسیار ساده دلانه است. 
باید بدانیم اصولًا مشکل اقتصاد کشور فقط مسئله 
تحریم ها نیست؛ متاسفانه مسئولان  و سیاستگذاران 
اقتصادی همواره می خواهند ناکارآمدی های خود را 

به گردن تحریم های ناجوانمردانه خارجی بیاندازد.
 فرض کنیم شما یک خودرو دارید که هر چهار چرخ 
آن فاقد لاستیک است و موتور آن هم از کار افتاده و 
دستگاه های دیگر آن هم اکثرا معیوب و دارای ایراد 
است و  در عین حال در اثر اختلافی که شما با پمپ 
بنزین های محله داریــد از خریدن بنزین هم منع 
شده اید ، درست است که کار پمپ بنزینها ظالمانه 
و ناجوانمردانه است اما راه درست آن است که شما 
باید بــا مذاکره با آنها، خود را از تحریم ها رها کنید 
ولی مسئله مهم و اصلی این است که خودروی شما 
حتی اگر بنزین هم داشته باشد تا بقیه مشکلات آنها 

رئیس جمهور معتقد است که تحریم ها پایان  ��
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سرمقاله

حل نشود، قادر به حرکت نخواهد بود.
 اقتصاد ما در حال حاضر از مشــکلاتی مانند تورم بالا، نرخ 
بهره بالا ، نــرخ بیکاری بالا، و همین طــور حجم نقدینگی 
روزافزون رنج می برد، از  سوی دیگر نظام اخذ مالیات پس از 
بیش از چهل سال که از انقلاب اسلامی مردم ایران می گذرد، 
هنوز با روش های غیر علمی و غیر  بهداشــتی زمان طاغوت 
اداره می شــود؛ هنوز دادن مجوز برای فعالیت های اقتصادی 
بســیار ســختگیرانه و غیر رقابتی و رانتی است و مقررات در 
مورد آن هم دائم دســتخوش تغییرات قرار می گیرد آن هم 

تغییراتی ناپایدار.   
از ســوی دیگر دادن یارانه های غیر هدفمند برای بسیاری از 
کالاها به ویژه حامل های انرژی به بنیه اقتصادی کشور فشار 
می آورد و چند نرخی بودن ها از جمله  ارز چند نرخی به رانت 

و فساد دامن می زند.  
از همه اینها مهمتر عدم ســعی در جلب اعتماد عمومی و در 
مقابل کاهش روزافزون اعتماد مردم به پول ملی است. در حالی 
کــه برای نمونه اقتصاد آلمان که به عنوان یکی از قوی ترین 
اقتصادهای جهان مطرح اســت اگر همین فردا مردم آلمان 
نسبت به پولشان بی اعتماد شوند و هرکدام فقط بخواهند هزار 
یورو به بانک ها و صرافی ها ببرند و آن را تبدیل به دلار کنند 
چه بلایی بر سر پول ملی  آنها خواهد آمد؟ متاسفانه مسئولان 
اقتصادی کشور به خوبی، ارزش اعتماد عمومی را درک نمی 
کنند و اهمیت لازم به آن نمی دهند  و با انجام حرکات نابجا 
به آسانی به آن لطمه می زنند، باید دانست اعتماد مردم از همه 

طلاها و سرمایه های دیگر ارزشمند تر است.

با انعقاد تفاهم نامه بین اتاق اصناف مرکز استان و دانشگاه آزاد؛

آموزش اصولی و تخصصی صنوف در 
جهت پیشرفت اشتغال محقق می شود

رئیس اتاق اصناف مرکز استان خراسان شمالی از انعقاد 
تفاهم نامه ما بین اتاق اصناف و دانشــگاه آزاد اسلامی 
اســتان برای اولین بار درسطح کشور با هدف آموزش 
اصولــی و تخصصی برای صنوف در جهت پیشــرفت 
اشتغال، بهبود  و ارتقای کسب و کار دراستان خبر داد.

بــه گزارش خبرنگار اتفاقیه، مهدی امیدوار در جلســه 
انعقــاد تفاهم نامه که با حضور رئیس و هیات رئیســه 
اتاق اصناف و دانشــگاه آزاد اســلامی استان طی روز 
گذشــته برگزار شــد، دراین خصوص اظهارداشــت: 
در راســتای بهبود  و ارتقای کســب و کار و آموزش 
اصناف وهمچنین درجهت تکمیل شــدن آموزش ها و 
بهره مندی تمامی اصناف از آموزش های تخصصی و 
کارگاهی و نیز با شــعار تحصیل فرزندان کسبه استان 
بدون دغدغه هزینه ها این تفاهم نامه با دانشــگاه آزاد 

اسلامی منعقد شد.
رئیس اتاق اصناف مرکز اســتان خراسان شمالی گفت: 
این تفاهم نامه همچنین در خصوص توسعه همکاری 
های علمی،آموزشی،پژوهشــی و اســتفاده از خدمات 
آزمایشگاهی و کارگاهی وهمچنین تخفیف ویژه جهت 
ثبت نام و تحصیل فرزندان اصنــاف و بازاریان دارای 
پروانه کسب در دانشگاه آزاد اسلامی منعقد شده است.

امیــدوار افــزود: آموزش اصولــی و تخصصی صنوف 
موجب پیشرفت اشــتغال و همچنین اقتصاد می شود 
و بــا توجه به تغییر تحولاتی که در تمامی زمینه ها در 
حال وقوع اســت در تمام زمینه ها مهارت حرف اول را 
میزند و دوره مدرک گرایی ســپری شده است و تلاش 
مــی کنیم با ایجاد زمینه اســتفاده صنوف از کارگاهها 
و آزمایشگاههای دانشــگاه آزاد موجب افزایش سطح 

مهارت اصناف شویم.
رئیس اتاق اصناف مرکز اســتان خراسان شمالی گفت: 
دراین طرح روسای اصناف، مباشران و صاحبان پروانه 
کســب با ارائه معرفی نامه از اتاق اصناف ازمزایای این 

طرح بهره مند می شوند.
 در ادامه دکتر مرادی رئیس دانشــگاه آزاد اســلامی 
اســتان بیان داشت  این اتفاق برای اولین بار در سطح 
کشــور بین دانشگاه آزاد اسلامی و اتاق اصناف  انجام 
می شــود و هدف اصلی تفاهم نامه همکاری در زمینه 
اســتفاده از ظرفیت و پتانســیل هم منعقد می شود و 
امکان تحصیل اصناف و فرزندان اصناف با شرایط ویژه  
در دانشــگاه آزاد اســلامی فراهم و همچنین استفاده 
از ظرفیــت کارگاههای اصناف جهــت آموزش عملی 
دانشجویان فراهم می شود.مرادی با اشاره به برقراری 

تعامل سازنده با جامعه  و به ویژه تعامل با اتاق اصناف، 
افزود: بــا انعقاد این تفاهم نامه هیچ یک از روســای 
اصناف دغدغه تحصیل خود و فرزندان خود را نداشــته 
باشــد.وی با بیــان اینکه برنامه ریــزی برای آموزش 

مهارتی و آموزش منجر به مدرک انجام شــده است و 
این تفاهم نامه می تواند الگویی برای ســایر استان ها 
باشــد.، افزود: امکان  انعطاف دربرگزاری کلاس ها به 

صورت حضوری و آنلاین فراهم شده است.

بر اســاس اعلام سخنگوی ســتاد ملی کرونا٬ ۲۵ 
استان در وضع بسیار بد کرونا قرار گرفته اند و استان 
هایــی همچون تهران، خراســان رضوی، خراســان 
شمالی، گلســتان، لرســتان و همدان بیشترین روند 
صعــودی را دارند و این در حالی اســت که وضعیت 
رعایت پروتکل ها در سطح کشور و استان آنچنان که 

انتظار می رود افزایش نیافته است.
طی روز گذشته کرونا یک بار دیگر در خراسان شمالی 
رکورد زد و با بستری شدن 87 نفر دیگر شمار بستری 
شــدگان این بیماری در اســتان به 443 نفر رسید و 
سیر صعودی شــیوع بیماری کرونا دراستان همچنان 

ادامه دارد.

احتمال مواجهه با کمبود تخت بیمارستانی در خراسان 
شمالی

رییس دانشگاه علوم پزشــکی خراسان شمالی گفت: شاهد سیر 
بسیار شدید صعودی در تعداد مبتلایان به بیماری کرونا به صورت 
ســرپایی و بستری هستیم و پیش بینی می شود در صورت ادامه 

این روند با کمبود تخت در بیمارستان ها روبرو شویم.

مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای خراســان شمالی 
گفت: امسال منابع آبی ســفره های زیرزمینی هشت 
دشت استان به علت کاهش نزولات جوی و برداشت 

بی رویه آب در شرایط ممنوعه و بحرانی قرار گرفت.
ســیدعقیل مرتضوی در گفت و گو بــا خبرنگار ایرنا 
مجموع دشــت های استان را ۱۱ دشت عنوان کرد و 
گفت: میانگین بارش سالانه در خراسان شمالی ۲۶۰ 
میلیمتر است که این میزان به نسبت سال های قبل 
کاهش زیادی داشته که در سال های اخیر بی سابقه 

است.
وی تصریح کرد: تغییر اقلیم و برداشت آب از سفره ها 
و آبخوان های زیرزمینی باعث شــده است که  هشت 
دشت اســتان در وضعیت نامناسبی از نظر ذخائر آبی 
قرار گیرد و به همین دلیل هرگونه توسعه بهره برداری 
و برداشــت جدید در آنها به منظور تعادل بخشــی به 

منابع آبی ممنوع شده است.
مرتضوی افزود: دشت های شیروان-فاروج، اسفراین، 
جاجرم ، صفی آباد، بجنورد، ســملقان، شوقان و رباط 
اکنون در وضعیت بحرانی قرار دارند و اثرات و تبعات 

کاهش آب زیر زمینی به صورت نشســت زمین و یا 
تغییر کیفیت آب در این دشت ها نمود پیدا کرده است.

وی عنوان کرد: ســه دشــت غلامان، مانه و قوری 
میدان نیز  پتانسیل آبی و آبخوان را ندارند.

مرتضوی بدون اشــاره به میزان آبــی که به صورت 
غیرمجاز در اســتان برداشت می شــود، گفت: مقابله 
با برداشت های غیرمجاز، احیای دشت های بحرانی 
و مهار ســیلاب را در شــرایط کنونی مدنظر داریم و 
ســعی می کنیم با اجرای این طرح ها آب اســتان را 

مدیریت کنیم.
وی میزان کل ذخایر آبی اســتان را ۹۹۰ میلیون متر 
مکعــب عنوان و بیان کرد: از این میزان 874 میلیون 
متر مکعب برای کشــاورزی و حدود ۲۱ میلیون متر 

مکعب در صنعت مصرف می شود.
 مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای خراســان شمالی 
ادامه داد: کشــاورزی محور توسعه استان را تشکیل 
می دهد و بخش زیــادی از ذخایر آبی در این بخش 
مصــرف می شــود و از آنجایی که بــازده اقتصادی 
صنعت در اشتغالزایی و درآمدزایی بیشتر است باید در 

سیاستگذاری استان تجدیدنظر کرد و آب استان را در 
صنعت و تولید مصرف کرد.

خراسان شمالی 344 هزار هکتار عرصه زراعی و باغی 
دارد و 44 درصد جمعیت 8۶3 هزار نفری این اســتان 

در روستاها سکونت دارند.
وی ادامه داد: بخش زیادی از این مشکلات به دلیل 
تغییر اقلیم اســت که در جهان رخ داده و بارندگی و 
خشکســالی نامنظمی اتفاق می افتد و تصمیم گیری 

ها را در این زمینه دچار مشکل می کند.
مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای خراســان شمالی 
در ادامــه انتقــال آب دریای عمان به دشــت های 
خراسان شمالی را طرحی بنیادی در ریشه کن کردن 
خشکســالی عنوان کرد و گفت: استاندار در این زمینه 
رایزنــی های لازم را انجام داده اســت و باید امیدوار 

باشیم.
وی افــزود: اجرای کامل این طرح زمانبر اســت و به 
همین منظور و در شرایط فعلی باید با مهار سیلاب و 
مبارزه با برداشــت های غیرمجاز با خشکسالی استان 

مقابله کرد.

اســتاندار خراسان شــمالی گفت: سیســتم نظارتی 
هرگونه تخطی از مصوبات ستاد پیشگیری از کرونای 
استان را گزارش دهند، ســریعا با این گونه تخلفات 

بدون بروکراسی اداری برخورد انجام شود.
به گزارش اتفاقیه به نقل از روابط عمومی و امور بین 
الملل استانداری خراسان شمالی، محمدعلی شجاعی 
درستاد پیشــگیری و مقابله با کرونای استان گفت: 
برخورد با متخلفان از مصوبات ســتاد ملی و استانی 

مدیریت بیماری کرونا با جدیت بیشتری باشد. 
شجاعی در خصوص برگزاری مراسم شب های قدر 
گفت: برنامه ریزی اســتان اگر با مصوبات ستاد ملی 
مدیریت بیماری کرونا منافاتی ندارد به شهرستان ها 

ابلاغ شود. 

وی افزود: دربحث دورکاری کارکنان دســتگاه های 
اجرایی به طور جدی ورود شود چرا که هر چه ترددها 
کم شــود زنجیره انتقال این بیماری زودتر از بین می 

رود. 
شــجاعی با بیان این دربحث برخوردها و نظارت ها 
نباید نگاه یکســانی داشته باشــیم، گفت: نقاط قرمز 
ابتلا با جزئیات بیشتر شناسایی شود تا بدانیم در کدام 
شــهر، صنف، مکان عمومی و... شیوع بیماری بیشتر 
اســت تا با نگاه ویژه تر و جدی تر نظارت و برخورد 

کنیم. 
وی افزود: دانشــگاه علوم پزشــکی استان باید افراد 
دارای تســت مثبت کرونا را بــه خانواده و محل کار 

فرد معرفی کند.

مقام عالی دولت در خراســان شمالی با صدور دستور 
خاموشــی روشــنایی تمامی بوســتان هــا و مکان 
های عمومی ســطح اســتان تا اطلاع ثانوی، گفت: 
انواع شــاخص های رعایت پروتــکل ها به تفکیک 
شهرســتانی مشــخص شــود تا به فرمانداران برای 

نظارت و برخورد ابلاغ شود. 
محمدعلی شجاعی افزود: صدا و سیما بحث هشدارها 
و اطلاع رسانی به مردم را با جدیت بیشتری پیگیری 
کند چرا که در حال حاضــر اعضای خانواده مراجعه 

کنندگان به بیمارستان ها و مراکز درمانی هستند.
شجاعی تاکید کرد: باید با تلاش دسته جمعی، اجرای 
مصوبات و برخورد قاطع بــا متخلفان زنجیره انتقال 

این بیماری را قطع کنیم.

سرپرست معاونت مسکن شهری بنیاد مسکن انقلاب 
اســلامی خراسان شــمالی گفت: در دولت یازدهم و 
دوازدهــم حدود یک هزار و 4۰۰ واحد مســکونی در 
شــهرهای زیر ۲۵ هزار نفر اســتان احداث و تحویل 

متقاضیان شد.
حســین جزمی در گفت و گو بــا خبرنگار ایرنا  اظهار 
داشــت: آمار واحدهای مســکونی که در هشت ساله 
دولت یازدهم و دوازدهم در اســتان خراسان شمالی 
ساخته شــد، حدود دو  برابر واحدهای مسکونی است 

در دولت گذشته ساخته شد.
وی اضافه کرد : در مجموع حدود 7۰۰ واحد مسکونی 
در دولت گذشــته در شــهرهای زیر ۲۵ هزار نفری 

استان خراسان شمالی ساخته شد.
به گفته وی حدود 7۰ درصد از واحدهای مسکونی در 
شــهرهای زیر ۲۵ هزار نفری استان خراسان شمالی 

در دولت یازدهــم و دوازدهم در قالب 3۵ پروژه اجرا 
و تکمیل شد.

سرپرست مسکن شهری استان خراسان شمالی گفت 
: در اجرای مســکن مهر  نیز در این اســتان ساخت 
پنج هزار و 4۵۱ واحد مسکونی شروع شد که تاکنون 
ســاخت حدود ۹۰ درصــد از این واحدهــا تکمیل و 
تحویل متقاضیان شد.جزمی اظهارداشت : هم اکنون 
حدود ۲۵۹ واحد مســکونی مهر همچنان نیمه کاره 
اســت که تکمیل این واحدها نیز تا پایان سال جاری 

در دستور کار قرار دارد.
وی اضافــه کــرد : بیش از نیمی  درصد از مســکن 
مهر برجای مانده از دولت گذشــته در دولت یازدهم 
و دوازدهــم تکمیــل و به متقاضیــان این واحدهای 
مســکونی در شــهرهای زیر ۲۵ هزار خانوار استان 
تحویل شدسرپرســت مسکن شــهری بنیاد مسکن 

استان خراســان شمالی ساخت مسکن ملی و تکمیل 
مســکن مهر را عملکرد خــوب دولت های یازدهم و 
دوازدهم ذکر کرد و اظهارداشــت : سهمیه استان در 
طرح مسکن ملی در ۱۵ شــهر زیر ۲۵ هزار نفر این 

استان حدود ۱۰ هزار واحد مسکونی است.
جزمــی افزود : تاکنون ۶4۲ واحد از مســکن ملی در 
شــهرهای زیر ۲۵ هزار نفری استان خراسان شمالی 
شــروع شــد و چهار هکتار زمین نیز برای ۶ شــهر   
شــامل اســفراین، تیتکانلو، فاروج، جاجــرم، گرمه و 

شیروان اختصاص یافت.
وی با اشــاره به مصوبه سفر ســال ۹۱ رهبر معظم 
انقلاب اسلامی در ســاخت یک هزار واحد مسکونی 
در شــهرهای اســتان گفت : بیــش از 8۵ درصد از 
این واحدهای مسکونی در اســتان تکمیل و تحویل 

متقاضیان شد.

معاون توســعه مدیریت و منابع اســتاندار خراسان شمالی 
گفت: در نشست استاندار خراسان شمالی با رییس دانشگاه 
مذاهب اسلامی کشور با راه اندازی این دانشکده در استان 
موافقت شد و از مهرماه سالجاری در این دانشکده پذیرش 

دانشجو خواهیم داشت.
به گزارش اتفاقیه به نقل ازروابط عمومی و امور بین الملل 
استانداری خراسان شــمالی، علی بیگ زاده در نشست با 

روســای دانشگاه های استان گفت: نام خراسان شمالی به 
ســازمان سنجش برای در لیســت قرار گرفتن این استان 
جهت پذیرش دانشجو در دانشکده مذاهب اسلامی اعلام 

شده است.
 بیگ زاده با اشاره به تاکید استاندار خراسان شمالی مبنی 
بر همکاری و بهره مندی از تجهیزات و فضای آموزشــی 
تمامی دانشــگاه ها و مراکز علمی و آموزشی استان برای 

راه اندازی دانشکده مذاهب اسلامی، افزود: راه اندازی این 
دانشکده از ضروریات استان است. بیگ زاده با اعلام اینکه 
به زودی نماینده ای از دانشگاه مذاهب اسلامی به استان 
برای بازدید از فضاهای فیزیکی آموزشی برای راه اندازی 
این دانشــکده به استان ســفر می کند، گفت: برای ایجاد 
این دانشــکده در استان 3 هکتار زمین مورد نیاز است که 
متولیان امر برای تامین آن باید اهتمام جدی داشته باشند.

رئیس سازمان حمل بار و مسافر شهرداری بجنورد 
گفت: نرخ مصوب کرایه تاکسی ها در بجنورد 3۰ 
درصد افزایش یافت که به دلیل رعایت پروتکل ها 
و کاهش تعداد مسافرین ۲۵ درصد هم به این نرخ 

افزوده می شود.
حمیدرضا شــافعی در گفت وگو با خبرنگار تسنیم 
در بجنورد، با اشاره به تغییر قیمت کرایه تاکسی و 
حمل و نقل درون شهری در مرکز خراسان شمالی 
اظهار داشت: نرخ کرایه تاکسی های دورن شهری 
3۰ درصد از ابتدای اردیبهشت ماه افزایش داشته 

است.
وی افــزود: با توجه بــه لزوم رعایــت پروتکل 
های بهداشتی در وســایل نقلیه عمومی حمل و 

نقل درون شــهری علاوه بــر 3۰ درصد افزایش 
مصــوب٬  ۲۵ درصد نیز به نــرخ مصوب اضافه 

می شود.
رئیس سازمان حمل بار و مسافر شهرداری بجنورد 
گفت: برای این که پروتکل های بهداشتی رعایت 
شود، رانندگان تاکسی به جای 4 نفر٬ 3 مسافر را 
ســوار می کنند. به همین دلیل ۲۵ درصد افزایش 
کرایه تقســیم بر 4 و 3 ســهم از مسافران و یک 

سهم از خود راننده دریافت می شود.
شــافعی ادامه داد: نرخ کرایه اتوبوس های درون 
شــهری هم از 7۰۰ به هزار تومان با کارت بلیت 
تغییر کرده و اگر فردی هم کارت بلیط نداشــت 
باید هزار و 3۰۰ تومان به طور نقدی پرداخت کند.

مدیر حفظ نبابات جهاد کشــاورزی استان خراسان 
شــمالی اظهارداشت : در ســال جاری حدود هشت 
تــا ۱۰ هزار هکتار اراضــی در معرض خطر هجوم 
ملخ در سطح شهرســتان های استان شناسایی شد 
کــه طبق برنامــه زمانبندی مبــارزه از فروردین تا 

شهریورماه از  طریق سمپاشی انجام می شود.
محمد رضایی در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود:در 
حال حاضر ۱۲ کانون ملخ بومی از نوع مراکشی در 
ارتفاعات و عرصه های منابع طبیعی در این اســتان 

شناسایی شد.
مدیر حفظ نباتات ســازمان جهاد کشاورزی استان 
خراسان شــمالی گفت : ملخ هایی که در ارتفاعات 
وعرصه های منابع طبیعی در روزهای اخیر مشاهده 
شــد از نوع بومی و مراکشی محسوب می شوند که 
ســالانه چندین روســتا را درگیری می کنند، و در 
سال جاری به دلیل خشکسالی و فقر مراتع احتمال 

ریزش بیشتر ملخ در استان وجود دارد.
وی اضافه کرد : در فصل زراعی جاری کانون های 
ملخ در شهرســتان های اســفراین؛ بجنورد ، راز و 
جرگلان، شیروان، فاروج و گرمه به شکل پوره ملخ  
شناسایی شد  و برای موفقیت در مبارزه با این آفات 

باید پوره ها به شکل نرم برسند.
وی پیــش بینی کرد که در صــورت بارش باران و 
تحریک کسپول احتمال باز شدن تخم ملخ ها وجود 
دارد و بــا این رخداد باید نگران هجوم این آفات در 

مزارع کشاورزی باشیم.
رضایی خاطرنشــان کرد : با توجه به این که ملخ ها  

زمستان گذرانی در ارتفاعات دارند، از اوایل اسفندماه 
فعالیت خود را به نوعی در ارتفاعات شروع می کنند 
و به دلیل سخت گذر بودن تردد در مناطق ارتفاعی 
اســتان، مبارزه با آفات ملخ نیز با کندی  انجام می 

شود.
مدیر حفظ نباتات سازمان جهاد کشاورزی خراسان 
شمالی  مبارزه با آفات ملخ را بر عهده بخش دولتی 

اعلان کرد.
مدیر حفظ نباتات سازمان جهاد کشاورزی خراسان 
شمالی از پیدا شــدن سرو کله پوره های سن گندم 
در مزارع این اســتان از اواخر هفته در این اســتان 

خبر داد.
محمدرضایی گفت: در حــال حاضر در حال مبارزه 
با ســن مادری گندم در مزارع هســتیم که تاکنون 
در ســطح هفت هزار و 3۰۰ هکتار امر مبارزه انجام 

شده است.
رضایی ادامه داد: در سال گذشته در سطح ۱۰ هزار 
و ۵۰۰ هکتار با پورگی ســن گنــدم مبارزه را انجام 
دادیم اما پیش بینی می شود امسال این رقم به ۲۰ 

هزار هکتار برسد.
وی اظهارکرد: نگرانی ما از مزارع کم بازده است که 
ســن گندم حتی از گندم های با حداقل رشد تغذیه 
مــی کنند، چاق تر می شــوند و وارد مزارع پربازده 

می شوند.
وی خاطرنشــان کرد: در ســال گذشــته برخی از 
شهرستان ها درگیر این آفت بودند اما امسال بیشتر 

مزارع استان درگیر ملخ خواهند شد.

رییـس خانـه صنعـت و معدن خراسـان شـمالی با 
اشـاره بـه وجـود سـامانه هـای مختلـف طراحـی 
شـده در زمینه ثبت اطلاعات مدیـران و واحدهای 
بخـش خصوصـی حوزه صنعـت، گفت: تعـداد زیاد 
ایـن سـامانه ها، مدیـران این حوزه را خسـته کرده 
اسـت که خواسـتار یکپارچه سـازی این سـامانه ها 
هستیم.خسـتگی و گلایـه مدیران حـوزه صنعت از  

وجـود سـامانه های مختلـف صنعتی,
عصراتـرک  بـا  گـو  و  گفـت  در  حیدریـان  امیـد 
اظهـار کـرد: چرخه تولیـد در حوزه صنعـت گرفتار 
ایـن  درصورتیکـه  و  اسـت  متعـددی  مشـکلات 
مشـکلات مرتفـع نشـوند نبایـد انتظار داشـت که 

رونـق تولیـد در ایـن چرخـه شـکوفا شـود.
حیدریـان از وجـود طراحـی سـامانه هـای مختلف 
بـرای حوزه صنعـت به منظور بارگـذاری اطلاعات 
فعـالان حـوزه صنعـت و واحدهـای صنعتـی آنان 
در تمامـی ایـن سـامانه هـا انتقـاد کـرد و گفـت: 
تعـداد زیاد سـامانه های طراحی شـده بـرای حوزه 
صنعـت، مدیـران حـوزه صنعـت را خسـته کـرده 
همچنیـن زمـان و انـرژی مدیـران ایـن حـوزه را 

اسـت. گرفته 
وی بـر لـزوم یکپارچـه سـازی ایـن سـامانه هـا و 

تبدیـل آنهـا بـه یـک سـامانه واحـد تاکیـد کرد.
حیدریـان عنـوان کـرد: اهدافـی کـه بـرای چرخه 
تولیـد صنایـع در چشـم انـداز اسـناد پنـج سـاله 
تحقـق  امـکان  آنهـا  بیشـتر  انـد،  شـده  تدویـن 
نداشـته انـد و البته تلاشـی نیـز برای تحقـق آنها 

انجـام نشـده کـه از آن جمله مـی تـوان در زمینه 
تامیـن منابـع مالـی مورد نیـاز برای تـداوم فعالیت 
واحدهـای صنعتـی اشـاره کـرد که همـواره چرخه 
صنعـت بـا کمبود تامیـن منابـع مالی مواجـه بوده 

ست. ا
وی بیـان کـرد: وجـود فرآیندهای طولانـی اداری 
بـرای اخـذ اسـتعلامات نیـز از جملـه مشـکلاتی 
بـوده انـد کـه همـواره چرخـه صنعـت را گرفتـار 

اسـت. کرده 
وی همچنیـن افـزود: سـرمایه گـذاران بابـت اخذ 
بـا دسـتگاه هـای اجرایـی مـوازی کار  مجوزهـا 
مواجـه مـی شـوند کـه عملکـرد ایـن دسـتگاه ها 

هـم پوشـان بـا یکدیگـر هسـتند.
رییـس خانـه صنعـت و معـدن خراسـان شـمالی 
سـرمایه  بـا  تعامـل  در  اجرایـی  مدیـران  گفـت: 
گـذاران حـوزه صنعت بیشـتر سـلیقه ای عمل می 

. کنند
وی بیـان کـرد: بـه طـور کلـی عملکـرد دسـتگاه 
هـای اجرایـی ذی ربـط در رفتـار با حـوزه صنعت، 
حمایـت از تولیـد نیسـت چـون عامـلان سیسـتم 
اداری و اجرایـی نسـبت بـه اجـرای وظایـف خـود 

صحیـح عمـل نمـی کند.
جلسـات  کـه  هرچنـد  کـرد:  نشـان  خاطـر  وی 
پنجـره واحـد حـوزه صنعـت در محـل اداره کل 
اقتصـاد و دارایـی برگزار می شـوند، با ایـن وجود، 
سـرمایه گذاران حـوزه صنعت همـواره گرفتار اخذ 

اسـتعلامات و فرآیندهـای اداری هسـتند.

شرایط کرونایی استان رو به وخامت؛
جدال با کرونا

منابع آبی هشت دشت خراسان شمالی در شرایط بحرانی قرار گرفت

استاندار خراسان شمالی در موج جدید کرونامطرح کرد؛
برخورد با متخلفان از مصوبات ستاد کرونا بدون فرآیند اداری 

۱۴۰۰ واحد مسکونی در شهرهای زیر ۲۵ هزار نفری خراسان شمالی ساخته شد

نام خراسان شمالی در کد رشته های جدید دانشگاه مذاهب اسلامی

کرایه تاکسی های درون شهری مرکز
 خراسان شمالی ۵۵ درصد افزایش یافت

شناسایی ۱۰ هزار هکتار اراضی درمعرض 
خطرهجوم ملخ در سطح استان 

خستگی و گلایه مدیران حوزه صنعت از وجود 
سامانه های مختلف صنعتی

کاهش بارندگی ها هزینه تولیدات 
عشایر خراسان شمالی را افزایش داد

مدیـرکل امـور عشـایر خراسـان شـمالی گفـت: کاهش 
بارندگی هـا سـبب شـده اسـت تـا هزینـه هـای تولیـد 
محصـولات عشـایر اسـتان افزایـش یابـد و بـه همیـن 
علـت ایـن قشـر خواسـتار حمایـت مسـوولان هسـتند.

محمدرضـا قلـی پـور بـه خبرنـگار ایرنـا اظهار داشـت: 
کاهـش بارندگی ها سـبب شـده اسـت تـا تولیـد علوفه 
در مراتـع، بشـدت کاهـش یابد و عشـایر در تغذیه دام با 

مشـکل روبه رو شـوند.
وی بـا بیـان اینکه 7۰ درصـد نیاز خـوراک دام در مراتع 
و در شـرایط چـرا تامیـن می شـود، افـزود: دامـداران در 
مناطـق ییلاقی و قشـلاقی با کمبود علوفـه مرتعی روبه 
رو شـده انـد و در ایـن وضعیـت به ناچـار بایـد دام را به 
صـورت دسـتی تغذیـه کننـد کـه این امـر هزینـه های 

تولیـد را افزایش مـی دهد.
قلـی پـور گفـت: بایـد تدابیر باشـد تـا نهاده هـای دامی 
بـا قیمت مناسـب در اختیارعشـایر قرار گیـرد که در این 
زمینـه در سـطح ملـی پیگیـری و رایزنـی هایـی انجـام 
و بخشـی از نهـاده هـا تامیـن شـده و بخشـی در حـال 

اسـت. تامین 
وی تصریـح کرد: سـازمان مرکزی ۱۰۰ هـزار تن نهاده 
دامـی تحـول گرفته و بر اسـاس شـاخص ها در اسـتان 
هـا توزیـع مـی شـود و تامیـن همیـن میـزان هـم در 

سـطح ملـی در دسـت پیگیری اسـت.
وی اظهار داشـت: خشکسـالی و کسـاد بازار دام سـبک، 
سـبب شـده تا دامـداری برای عشـایر مقـرون به صرف 
نباشـد، اکنـون عرضـه دام در بـازار زیاد شـده اما قیمت 

هـا رضایت بخش نیسـت.
مدیـرکل امور عشـایر خراسـان شـمالی افـزود: صادرات 
دام بـه خـارج از کشـور و یـا عرضه آن به سـایر اسـتان 
های کشـور سـبب می شـود تا قیمت دام زنـده افزایش 

بد. یا
وی گفـت: مـا تـلاش داریـم تـا بـا حمایت هـا، کاهش 
چشـمگیری در میـزان تولیـد محصـولات عشـایر اتفاق 
نیفتـد  و تولیـد حفـظ شـود امـا در ایـن زمینـه، عشـایر 

نیازمنـد یاری هسـتند.
مدیرکل امور عشـایر خراسـان شـمالی خاطرنشـان کرد: 
پرداخـت تسـهیلات کم بهـره از جمله اقدامـات حمایتی 

از عشـایر اسـت که می تواند مرهم مشـکلات باشـد

دستگیری فرد متخلف شکار پرندگان 
در شهرستان مانه و سملقان

رییـس اداره حفاظـت محیـط زیسـت شهرسـتان مانه و 
سـملقان از دسـتگیری فـرد متخلف شـکار پرنـدگان در 

شهرسـتان مانه و سـملقان خبـر داد.
سـید محمـد موسـوی گفـت: فردی کـه با پهـن کردن 
۲ رشـته داف و اسـتفاده از اسـپیکر قصد شـکار پرندگان 
وحشـی را در منطقـه حفاظـت شـده قرخـود داشـت بـا 
حضـور بـه موقـع محیـط بانان دسـتگیر شـده و به جرم 

شـروع بـه شـکار بـه مراجع قضایـی معرفـی گردید. 

شورای وحدت نیروهای انقلاب 
خراسان شمالی درانتخابات شوراها 

لیست می دهد
خراسـان  انقـلاب  نیروهـای  وحـدت  شـورای  رییـس 
شـمالی گفت: این شـورا پـس از تایید نهایـی صلاحیت 
هـا ، فهرسـت نامزدهای مورد نظرش را بـرای انتخابات 
شـوراهای اسـلامی شـهرها و روسـتاهای بزرگ اسـتان 

اعـلام مـی کند.
حجـت الاسـلام ابوالفضـل اخـوان روز شـنبه در گفـت 
و گـو بـا خبرنـگار ایرنـا اظهـار داشـت: براسـاس فرآیند 
مصـوب نامزدهـای مورد حمایت شـورای ائتـلاف برای 
حضـور در انتخابات شـوراهای اسـلامی شـهر و روسـتا، 
بـا نظر اعضای اسـتانی و شهرسـتانی شـوراهای ائتلاف 
نیروهـای انقـلاب، انتخـاب و بـه مـردم معرفـی مـی 

. ند شو
وی اضافـه کـرد : کمیتـه هـای فرعـی شـورای وحدت 
نیروهـای انقلاب اسـتان در تمام بخش ها و شهرسـتان 
هـای ایـن اسـتان تشـکیل شـد تـا بتواننـد نیروهـای 
توانمنـد کـه گرایش سیاسـی نیز به این  تشـکل داشـته 

باشـند را شناسـایی کنند.
حجـت الاسـلام اخـوان بـا بیـان این کـه در این شـورا 
از تمامـی جریـان هـای انقلابـی اسـتان بـرای داشـتن 
شـورایی متعـادل و نزدیک شـدن بـه وحـدت واقعی در 
انتخابـات ۱4۰۰ دعـوت مـی کنـد  تصریـح کـرد: ایـن 
شـورا بـا بهره گیـری از تمـام ظرفیت هـا ، از کاندیدای 
در  انقلابـی  نیروهـای  نظـر  مـورد  جمهـوری  ریییـس 

سـطح ملـی بـه عمل بیـاورد.

خبر
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رئیس مرکــز مدیریت فناوری اطلاعات و توســعه 
اقتصاد هوشــمند ضمن اعلام اقدامات انجام شده در 
سال گذشته، برنامه امسال این مرکز را نیز بیان کرد.

علی عبدالهی اظهار کرد: ســال گذشــته معادل ۲۵ 
پروژه در راســتای توسعه دولت الکترونیک و اقتصاد 
هوشمند عملیاتی شد و در ارزیابی دولت الکترونیک 

نیز وزارت اقتصاد رتبه نهم را کسب کرد.
وی افزود: خزانه داری الکترونیک و سامانه مدیریت 
بدهی و تســویه اســناد خزانه در ســال گذشته به 
ســرانجام رسید و در زیر مجموعه های وزارتخانه نیز 
پروژه هایی چون پنجره واحد خدمات مالیاتی، دریافت 
کد یکتا برای بیمه، اســتفاده از تجهیزات هوشــمند 
برای ردیابی و ارزشیابی کالاها، سجام و توزیع سود 

سهام به صورت الکترونیکی محقق شد. 
 بــه گزارش اتفاقیــه به نقل از ایســنا رئیس مرکز 
مدیریت فناوری اطلاعات و توسعه اقتصاد هوشمند 
ادامه داد: امسال هم مبتنی بر سند اقتصاد هوشمند، 
به زیــر مجموعه های وزارت اقتصاد نامه زده شــده 
کــه پروژه و طرح های خود را اعــلام کنند تا برنامه 
اجرایی شــکل بگیرد. هدف در سال گذشته این بود 
که بخش هایی که به سمت الکترونیک شدن حرکت 
نکردند را به این سمت ببریم و امسال سعی می شود 
تا به سمت هوش تجاری و بیگ دیتا حرکت کنیم و 

از فناوری های هوش مصنوعی استفاده کنیم. 
عبدالهی بیان کرد: در این زمینه مطالعاتی را مبنی بر 
بکارگیری بلاکچین  در زیر مجموعه های وزارتخانه 

ِآغاز شــده که می خواهیم بــا دو مرکز بزرگ در این 
زمینه، تفاهم نامه امضا و به این سمت حرکت کنیم. 
وی در ادامه با اشــاره به پنجره واحد فرصت سرمایه 
گــذاری گفت: پنجــره واحد بــرای کل متقاضیان 
داخل کشــور و ذی نفعان خارجی اســت که تمامی 
فرصت های ســرمایه گذاری در سطح ملی و فراملی 
را بــه صورت مکانیزه در اختیار افــراد قرار می دهد. 
اطلاعاتی چون ابعاد پروژه، مشــخصات فنی پروژه، 
میزان سرمایه مورد نیاز و سایر اطلاعات در فرم های 
مربوطه این پنجره قرار می گیرد و امکان مقایســه و 
جست وجو فرصت سرمایه گذاری براساس معیارهای 
دیگر و درخواســت ســرمایه گــذاری را نیز فراهم 

می کند.

تولیدکننـدگان  کارفرمایـی  صنفـی  انجمـن  دبیـر 
لوازم خانگـی کوچـک گفت: دسـتیابی به شـعار سـال 
۱4۰۰ در صـورت همسـو بودن همه دسـت اندرکاران 
از بخـش خصوصـی و تولیدکننـدگان گرفتـه تا ارکان 
امکان پذیـر  متولـی،  دسـتگاه های  سـایر  و  دولـت 

. ست ا
ابوالقاسـم شانه سـازافزود: از نظـر ایـن انجمـن اگـر 
شـرایط امسـال همچون سـال گذشـته باشـد، رکورد 
تولیـدی همچـون سـال ۹۹ بـه ثبـت خواهد رسـید.

وی، دسـتیابی بـه رکـورد تولیـد بیـش از ۱4 میلیـون 
دسـتگاه انـواع لوازم خانگی بزرگ، کوچک و متوسـط 
را بی نظیـر توصیـف کـرد کـه فقـط در لـوازم خانگی 
کوچـک پنـج میلیـون دسـتگاه تولیـد شـد، در حالـی 
کـه رکورد قبلـی در این حـوزه چهار میلیون دسـتگاه 

. بود

ایـن مقام صنفـی، به صـادرات بیـش از ۲۰۰ میلیون 
دلاری لـوازم خانگی در سـال ۹۹ اشـاره کرد و گفت: 
دلاری  میلیـارد  یـک  صـادرات   ۱4۰۰ سـال  بـرای 
اینجانـب دسـت  هدفگـذاری شـده کـه بـه اعتقـاد 

نیسـت. یافتنی 
وی خاطرنشـان کـرد: از نظر تولید و مسـائل سـخت 
افـزاری و نـرم افـزاری مشـکلی وجود ندارد و مسـاله 

اصلـی بحـث قیمت تمام شـده اسـت.
»تولیـد،   بـه  امسـال  نام گـذاری  بـه  شانه سـاز، 
پشـتیبانی هـا و مانع زدایی هـا« از سـوی رهبـر معظم 
انقـلاب اشـاره کرد و افزود: شـعار بسـیار خوبی برای 
امسـال انتخـاب شـده و حال کـه این هدف بـرای ما 

گزینـش شـده، همـه بایـد هم سـو عمـل کنند.
وی بیان داشـت: در ابتـدای سـال ۱4۰۰ شـاهد تغییر 
در برخـی مسـائل هسـتیم، از جملـه قـرار اسـت پایه 

بـرای کالاهـا و تجهیـزات  حقـوق ورودی گمـرک 
نیمایـی  نـرخ  بـه  تومانـی   4۲۰۰ دلار  از  وارداتـی 
افزایـش یابـد کـه در ایـن صـورت روی قیمـت تمام 
شـده محصولات افزایش چشـمگیری خواهد داشـت.

شانه سـاز گفـت: ایـن مسـاله با توجـه به افـت قدرت 
خریـد مـردم، فـروش لوازم خانگـی را بـا چالش هایی 
همـراه می کنـد و بازار خوبـی را شـاهد نخواهیم بود.

وی ادامـه داد:  در مقابـل بـرای جبران از دسـت رفتن 
بـازار داخلـی، صـادرات محصـولات قوت گرفتـه، اما 
صادراتـی کـه بخواهد توان و قـدرت تولیدکنندگان را 

حفـظ کنـد باید در سـطح بالایی باشـد.
تولیـد  ایرنـا،  از  نقـل  بـه  اتفاقیـه  گـزارش  بـه 
لوازم خانگـی مجموعه هـای صنعتـی داخلـی کشـور 
سـال گذشـته در مقایسـه بـا سـال ۹8 افـزون بر 7۱ 

یافـت. درصـد رشـد 

رییـس جمهـور گفـت: دو هفتـه آینـده حسـاس 
اسـت و امکانات بهداشـتی و درمانی مـا نامحدود 

نیسـت و محدودیـت دارد.
بـه گـزارش اتفاقیـه بـه نقـل از اقتصادآنلایـن، 
رییس جمهـور صبـح روز شـنبه در جلسـه سـتاد 
اینکـه آمارهـا  بیـان  بـا  بـا کرونـا  ملـی مقابلـه 
نشـان می دهـد مـردم پروتکل هـا را بـه خوبـی 
رعایـت نمی کننـد، گفت: اسـتان هایی کـه تقریبا 
می تـوان گفـت بـه نقطـه پیـک رسـیده اند و اگر 
بهتـری  شـرایط  اسـت  ممکـن  کننـد  مراقبـت 
داشـته باشـند، ۱۰ تـا ۱۲ اسـتان هسـتند کـه راه 

بسـیار سـختی را در پیـش دارنـد.

قـرارگاه  از  درخواسـت  ضمـن  رییس جمهـور 
بـرای تشـکیل تیم هـای نظـارت ویـژه و افزایش 
از  اعـم  نیروهـا  همـه  کـرد:  اظهـار  مراقبت هـا 
نیروهـای ناجـا، بسـیج، هـلال احمـر، اتحادیه ها، 
اصنـاف و همـه آنهـا کـه بـه نوعـی نظـارت و 
مراقبـت در ادارات یـا سـایر فضاهـا را برعهـده 
دارنـد بایـد فعالیـت خـود را تشـدید کننـد؛ والا 
نمی توانیـم از مـوج چهـارم کرونا خلاص شـویم.

هفتـه  دو  را  رو  پیـش  هفتـه  دو  رییس جمهـور 
حسـاس دانسـت و بیان کرد: چـاره ای نداریم که 
هـم نظـارت و هـم رعایـت پروتکل ها را تشـدید 
کنیـم. آمارهـا و ارقامـی کـه می گوییـم نگـران 
کننـده اسـت بـر ایـن مبنـا اسـت کـه امکانـات 
زیرسـاختی، بهداشـتی و درمانـی موجـود محدود 
تـلاش  کـه  انسـانی  نیـروی  همچنیـن  اسـت. 
می کننـد توانمنـدی نامحـدودی ندارند. مـا باید با 
همـه تـوان مراعـات کنیـم کـه البته مـرز تحمل 
جامعـه همیشـه بایـد مدنظر باشـد، سـطح تحمل 

مـردم سـطح تحمـل خاصی هسـت.
وی دربـاره واردات واکسـن توضیـح داد: مـردم 
بداننـد کـه مـا بـرای اینکـه بتوانیـم یـک نـوع 
واکسـن از سـبد کواکـس اسـتفاده کنیـم، ۱78 
میلیـون دلار پـول می خواهـد. پول مهم نیسـت، 
پـول داریـم امـا جابجایی پـول با مشـکل مواجه 
همـه  روی  تحریـم  می گوییـم  اینکـه  اسـت. 
زندگـی مـردم تاثیـر می گـذارد بـه همیـن علـت 
اسـت. برخـی انـگار نمی داننـد و خبر ندارنـد اداره 

کشـور بـه چه شـکل اسـت.
روحانـی تاکیـد کرد: یکـی از اولویت هـای بزرگ 
دولـت در این مقطع تامین واکسـن اسـت. من به 
رییـس کل بانـک مرکزی در جلسـه سـتاد دولت 
دسـتور دادم و گفتـم اولویت یـک دولت در تامین 

ارز، واکسـن اسـت. هیـچ اولویتـی بالاتـر از ایـن 
نیسـت و حتـی مـن در جلسـه قبـل سـتاد دولت 
ایـن دسـتور را دادم که ۱۰۰ میلیـون دلار پول را 
بـا هر مشـکلاتی کـه هسـت کنـار بگذاریـد. اما 
بـرای جابجایـی ایـن پول هـا با مشـکلات عدیده  

و بزرگـی مواجه هسـتیم.
وی بـا اشـاره به اینکه واکسـن خریـداری کردیم 
تامیـن و جابجایـی پـول  و می کنیـم و درحـال 
بانـک  خارجـه،  وزارت  کـرد؛  عنـوان  هسـتیم، 
مرکـزی و وزرایـی کـه در کمیسـیون مشـترک 
تـلاش  شـبانه روز  هسـتند،  کشـورها  برخـی 
تلاش هایـی  از  سـاعت   ۲4 کاش  ای  می کننـد. 
کـه بـرای واردات واکسـن از کشـورهای غربـی 
یـا شـرقی انجـام می دهیـم را بـرای روی کاغـذ 

بیاوریـم تـا مـردم هـم بداننـد.
کـه  زمانـی  از  واکسـن  یـک  افـزود:  روحانـی 
سـفارش داده می شـود، تـا کشـور طـرف معاملـه 
موافقـت کند، قرارداد آماده شـود، خریداری شـود 
و مقـداری کـه بتواننـد بـه مـا بدهنـد، تـا تاییـد 
شـود و حمل شـود و وارد کشـور شـود و به مراکز 
واکسیناسـیون برسـد، کار سـاده و آسـانی نیست.

وی بـا بیـان اینکـه مـا ایـن کار بـزرگ را داریـم 
انجـام مـی دهیـم و از روز اول تـا امـروز در ایـن 
کـرد:  اظهـار  بوده ایـم،  تحریـم  گرفتـار  مسـیر 
بـرای مثـال پـول مـا در عـراق اسـت و بـرای 
اینکـه بخواهیـم پـول را به روسـیه جابجـا کنیم، 
چقـدر تلفـن و تمـاس و پیگیـری نیـاز اسـت تـا 
یـک مـورد از ایـن جابجایی انجـام بگیـرد. مردم 
بداننـد برای ما خرید واکسـن یک اولویت اسـت، 
پـول ایـن خریـد را تامیـن خواهیـم کـرد و ایـن 
واکسـن را وارد خواهیم کرد و شـرایط ما در اواخر 
اردیبهشـت بهتـر خواهد شـد.روحانی بـا تاکید بر 
اینکـه دولـت خـود را متعهـد می داند که واکسـن 
خارجـی را تـا زمانـی که واکسـن داخلی بـه بازار 
بیایـد تهیـه کنـد، گفـت: همه تـوان بـرای تولید 
واکسـن داخلـی را انجـام می دهیـم، بـه یکـی از 
ارز  چقـدر  گفتیـم  واکسـن  تولیـد  دسـتگاه های 
چقـدر لازم اسـت، در همین جلسـه بگـو تا تامین 
کنیـم. بنابرایـن مـا با همـه توان از تولید واکسـن 
داخلـی حمایـت می کنیـم بـرای اینکـه ممکـن 
اسـت ایـن ویـروس از جملـه ویروس هایی باشـد 

کـه سـال ها گرفتـارش باشـیم.
شـرایط  ایـن  در  داد:  ادامـه  رییس جمهـور 
سـخت می بینیـم کـه آب هسـت، بـرق هسـت، 
واکسـن  ارز  هسـت،  اینترنـت  هسـت،  تلفـن 

می شـود،  انجـام  آن  واردات  می شـود،  تامیـن 
امکانـات  می گیـرد،  انجـام  واکسیناسـیون 
تامیـن  مـردم  نیازمندی هـای  و  بیمارسـتانی 
می شـود کـه البتـه همـه این هـا با کمـک بخش 

می گیـرد. صـورت  خصوصـی 
روحانـی بـا تاکید بر اینکـه هیچ وقت به درسـتی 
بـرای مـردم توضیـح نداده ایـم کـه ایـن تحریـم 
یعنـی چـه و چـه مشـکلاتی را ایجـاد می کنـد، 
عنـوان کـرد: مـردم نمی داننـد بـرای جابجایـی 
بـه شـرکتی  از یـک کشـور  صـد میلیـون دلار 
کـه از آن مـواد اولیـه، واکسـن یا کالای اساسـی 
می خریـم چقـدر وقـت و هزینـه صـرف می شـود 
و در نهایـت هـم بـرای مـا گران تـر تمـام خواهد 
شـد. تحریـم هـم مانـع و سـد ایجاد کـرده و هم 

هزینـه بیشـتری بـر مـا تحمیـل می کند.
دارو،  تخـت،  داد:  ادامـه  رییس جمهـور 
واکسیناسـیون و امنیـت بـر عهـده دولـت اسـت؛ 
امـا کار بـزرگ بـر عهـده مـردم اسـت کـه آن 
مراعـات و اجـرای پروتکل هـا اسـت. اگـر همـه 
تامین هـا توسـط دولـت صـورت بگیـرد و  ایـن 
مـردم  اگـر  شـود،  فراهـم  هـم  امکانـات  همـه 
همراهـی نکننـد کار پیـش نمـی رود. حتـی اگـر 
واکسـن وارد شـده و واکسیناسـیون انجـام شـود 
بـه ایـن معنا نیسـت که خیالمـان به کلـی راحت 
بگذاریـم. کنـار  را  پروتکل هـا  رعایـت  و  شـود 

روحانـی ضمـن اشـاره بـه اینکـه آثار واکسـن ها 
هنـوز بـرای ما روشـن نیسـت تاکید کـرد: تزریق 
واکسـن یـک ضـرورت اسـت و ما ایـن تکلیف را 
در تهیـه و واکسیناسـیون رایگان بـر عهده داریم، 
مـا نسـبت بـه کل مـردم ایـران متعهد هسـتیم و 
واکسیناسـیون انجـام خواهد گرفت امـا بعد از آن 
رعایـت پروتکل هـا بایـد ادامه داشـته باشـد. پس 
مـردم هـم بایـد در رعایـت پروتکل هـا در کنـار 

دولـت قـرار بگیرند.
روحانـی بـا بیان اینکـه امروز خطـر دیگری پیش 
رو اسـت و آن ویـروس هندی اسـت اظهـار کرد: 
ویـروس هنـدی از نمونـه انگلیسـی و برزیلـی و 
آفریقایـی بدتـر اسـت و اگـر ایـن ویـروس وارد 
کشـور شـود مشـکلات بزرگـی بـه وجـود خواهد 
آمد. از همه اسـتاندارهای شـرقی از جمله خراسان 
رضـوی و جنوبی و سیسـتان و بلوچسـتان و حتی 
اسـتان های هـم مـرز مثـل کرمـان و هرمـزگان 
خواهـش می کنیـم کـه مراعـات کننـد و بداننـد 
تکلیـف بـزرگ و مهمـی بر عهـده آنها قـرار دارد 

کـه ایـن ویروس وارد کشـور نشـود.

معاون وزیر نیرو در امور برق و انرژی دســتورالعمل 
اقدام هــای اضطــراری مدیریــت مصــرف بــرق 
ســاختمان های اداری وزارت نیــرو را ابــلاغ کرد 
که براســاس آن مجموعه وزارت نیرو مکلف شــده 

مصارف خود را تا ۵۰درصد کاهش دهد.
به گــزارش  اتفاقیــه به نقل ازپایگاه اطلاع رســانی 
وزارت نیرو ، دســتورالعمل مدیریــت مصرف برق 
ساختمان های اداری وزارت نیرو پیرو مصوبه هیات 
وزیران از ســوی همایون حایری، معاون وزیر نیرو 
در امور برق و انرژی به شرکت های تابعه )دولتی( و 

وابسته )غیردولتی( این وزارتخانه ابلاغ شد.
بر این اساس، این دســتورالعمل پیرو مصوبه هیات 
وزیــران و با توجه به محدودیت جــدی ذخایر آبی 
نیروگاه های برق آبی، کاهش تولیــد این نیروگاه ها 

نسبت به سال گذشــته و ضرورت مدیریت مصرف 
بــرق در ماه های گــرم پیش رو بــرای اقدام های 
اضطراری مدیریت مصرف در ساختمان های اداری و 
ساختمان های حوزه تحت پوشش از ۱۵ اردیبهشت 
تا ۱۵ شهریور سال ۱4۰۰ تدوین و ابلاغ شده است.

طبق ایــن مصوبه، نبایــد میزان قــدرت و انرژی 
مصرفــی ســاختمان ها در این مــدت از ۵۰ درصد 
میزان مصرف دوره مشابه سال قبل بیشتر باشد، در 
استان های خوزســتان، بوشهر، هرمزگان و سیستان 
و بلوچستان و مناطق گرمسیر، استفاده از کولرهای 
گازی و همچنین دســتگاه های سرمایشی متمرکز 
فقــط با تنظیم دمای تجهیزات سرمایشــی بر روی 
حداقل ۲۶ درجه و در محدوده ســاعت کاری مجاز 
اســت و پس از اتمام ســاعت کاری بایستی نسبت 

به خاموش کردن همه وســایل سرمایشــی و برقی 
غیرضروری اقدام شود.

 در سایر اســتان های کشور اســتفاده از کولرهای 
گازی در ســاختمان های اداری شرکت و واحدهای 

زیرمجموعه ممنوع است.
در این ابلاغیه تاکید شده است که مسئولیت اجرای 
دقیــق موارد بر عهده بالاترین مقام این شــرکت و 

سازمان است.
دوم اردیبهشــت ماه امسال محمدحسن متولی زاده، 
مدیرعامل شــرکت مدیریت تولیــد، انتقال و توزیع 
نیروی برق ایران گفت: صنعت برق امســال در گام 
نخســت مدیریت مصرف را از خود شــروع کرده و 
مکلف شــده ۵۰ درصد کاهش مصرف در ساختمان 

های اداری اعمال کند.

میزان تولید برق نیروگاه های ســیکل ترکیبی کشور در 
ســال گذشته با افزایش ۲۰ درصدی نسبت به سال ۹8 

به حدود ۱۵8 میلیون مگاوات ساعت رسید.
به گزارش اتفاقیه به نقل از پایگاه خبری برق حرارتی، 
نگاهی به آمار تولید نیروگاه های حرارتی کشــور حاکی 
از آن اســت که در سال ۹۹ با افزوده شدن بخش بخار 
نیروگاه های پرند، عســلویه، ارومیه، فردوسی، شیروان، 
سبلان و کاسپین شــاهد »جهش تولید« نیروگاه های 
ســیکل ترکیبی به عنوان واحدهــای تولیدکننده برق 
دوســت دار محیط زیست هســتیم.تبدیل نیروگاه های 
گازی به سیکل ترکیبی از کارآمدترین روش های بهبود 

بازده نیروگاه های حرارتی کشــور به شــمار می آید که 
نه تنها بــرای صنعت برق، بلکه برای محیط زیســت و 
صرفه جویی در مصرف سوخت نیز بسیار موثر است و در 
سال های آینده شاهد تاثیرات گسترده آن خواهیم بود.با 
قــرار دادن یک توربین بخار ۱۶۰ مگاواتی در امتداد دو 
توربین گازی ۱۵۹ مگاواتی و تشکیل یک بلوک کامل 
سیکل ترکیبی، بدون نیاز به مصرف سوخت اضافی و از 
محل حرارت بازیافت شده در سیکل نخست تولید برق، 
بازده نیروگاه از حــدود 34 درصد به نزدیک ۵۰ درصد 

افزایش خواهد یافت
در ســال گذشــته 343 میلیون مگاوات ساعت انرژی 

در همه نیروگاه های کشــور )حرارتــی، برق آبی، اتمی 
و تجدیدپذیر( تولید شــده اســت که سهم نیروگاه های 
حرارتی )بخاری، گازی، سیکل ترکیبی( از این رقم بیش 

از 3۱4 میلیون مگاوات ساعت بوده است.
سال گذشته حدود ۹۲ درصد برق مورد نیاز کشور توسط 
نیروگاه های حرارتی تامین شده است،  میزان تولید این 
واحدها نسبت به سال گذشته بیش از ۹ درصد افزایش 
یافته است.فروردین ماه امسال مدیرعامل شرکت تولید 
نیــروی برق حرارتــی ایران گفت: ۶۹ هــزار مگاوات 
ظرفیــت واحدهــای نیروگاهی برق حرارتــی تا نیمه 

خردادماه و بعد از پایان تعمیرات وارد مدار خواهدشد.

برنامه امسال برای توسعه اقتصاد هوشمند 

دبیر انجمن صنفی کارفرمایی تولیدکنندگان لوازم خانگی کوچک مطرح کرد؛

تحقق شعار سال در صورت همسو بودن بخش تولید و دستگاه های متولی

 روحانی :
جابجایی پول واردات واکسن با مشکل مواجه است 

وزارت نیرو خود را مکلف به کاهش ۵۰ درصدی مصرف کرد

رکورد تولید نیروگاه های سیکل ترکیبی ایران شکسته شد

رییس اتاق مشترک بازرگانی ایران و عمان مطرح کرد؛

ظرفیت پنج میلیارد دلاری 
تجارت میان ایران و عمان

رییس اتاق مشــترک بازرگانی ایران و 
عمان گفت: با توجه به شرایط مناسب 
برای افزایــش تنوع کالاهای صادراتی 
ایــران و زیرســاخت های موجود برای 
صــادرات مجــدد در عمــان، ظرفیت 
افزایش حجم مبــادلات تجاری میان 
 دو طرف تــا پنج میلیــارد دلار وجود

 دارد.
محســن ضرابی با اشاره مناسب بودن 
روابط سیاســی و اقتصادی دو کشور، 
اظهار داشت: در ســال ۹۲ همزمان با 
ایران و عمان  اتاق مشــترک  تشکیل 
به دلیل وجود نداشــتن زیرساخت های 
لازم، حجم مبادلات دو کشــور بالغ بر 

۲۲۱ میلیون دلار بود.
وی افــزود: در ســال ۹7 بــا بهبــود 
زیرســاخت ها از جمله خطوط دریایی، 
تســهیل ثبت شــرکت و حذف ویزا، 
تجارت ایران به عمــان به حدود یک 
میلیارد و ۱۶۱ میلیارد دلار رسیده بود، 
اما در سال ۹8 به دلیل مشکلات داخلی 
از جمله پیمان سپاری ارزی و بخشنامه 
هــای روزانه ممنوعیت صادرات کالا و 

یا وضع عــوارض صادراتی، با افت 4۰ 
درصدی روبه رو شد.

رییس اتاق مشــترک بازرگانی ایران و 
عمان با اشــاره به شیوع ویروس کرونا 
در سال ۹۹ و بسته شدن برخی مرزها، 
تصریح کرد: با وجود تمام مشــکلات 
ناشــی از تحریم و شیوع کرونا، در ۱۱ 
ماهه ســال گذشــته، تجارت ایران و 
عمان به 7۹7 میلیون دلار رســید که 
نســبت به ۱۲ ماهه سال ۹8 رشد ۱۰3 
میلیــون دلاری را تجربه کرد و انتظار 
مــی رود این رقــم در ۱۲ ماهه ۹۹ به 

حدود 8۵۰ میلیون دلار افزایش یابد.
وی بــا بیان اینکه نقش بنادر عمان در 
واردات کالا به ایــران در زمان بحران 
کرونا افزایش یافت، افزود: با وجود بسته 
شــدن بنادر و مرزها بر روی کالاهای 
ایرانی از سوی بسیاری کشورها، عمان 
خطوط کشتیرانی تجاری بین دو کشور 

را افزایش داد.
ضرابی در خصوص کالاهای صادراتی 
از ایران به عمــان نیز گفت: کالاهای 
معدنــی،  مــواد  از جملــه  متنوعــی 

محصولات کشــاورزی، مــواد غذایی، 
تجهیزات ماشین آلات صنعتی و مصالح 
ســاختمانی به عمان صادر می کنیم و 
به دلیل نگاه این کشــور و همراهی در 
شرایط تحریم، فعالان اقتصادی علاقه 

بیشتری به تجارت پیدا کرده اند.
رییس اتاق مشــترک بازرگانی ایران و 
عمان با اشاره به  اعتماد سازنده ای که 
در بیــن  فعالان اقتصادی، تجار و اتاق 
بازرگانی عمان نسبت به اتاق مشترک 
ایران و عمان ایجاد شده، اظهار داشت: 
اخیرا اتاق مشــترک بــا افزایش قابل 
توجه درخواســت ها از ســوی شرکت 
های عمانی برای  تامین انواع کالاهای 
مصرفــی، معدنی و صنعتی از  ایران رو 
به رو شــده است که این امر نشان می 
دهد که کالاهای ایرانی از نظر کیفیت 
و قیمت در مقایســه با کالاهای مشابه 
سایر کشورها، توانســته در بازار عمان 

جایگاه خود را پیدا کند.
وی افزود: اتاق مشترک ایران و عمان 
برنامه عملیاتی خود  رســالت اصلی و 
را در ســال ۱4۰۰ بر افزایش صادرات، 

صــادرات مجــدد و واردات از طریق 
عمان و ۶ محور کلیدی گردشــگری، 
شیلات، معدن، حمل و نقل، صنعت و 

آموزش متمرکز کرده است.
ضرابــی با بیان اینکه از ابتدای ســال 
میان  مشترکی  مستمر  جلسات   ،۲۰۲۱
اتاق بازرگانی ایــران و عمان، مدیران 
عامل مناطق آزاد و مقامات ارشد دولت 
این کشور در راستای تسهیل همکاری 
های اقتصادی دو جانبه برگزار شــده 
معادن  کرد: عمان  است، خاطرنشــان 
بکر و با پتانسیل بالایی را در اختیار دارد 
با توجه به تخصص شــرکت های  که 
بخــش خصوصــی ایــران، همکاری 
افزوده  ارزش  توانــد  مشــترک مــی 
 بالایی را برای دو کشــور بــه ارمغان

 بیاورد.
به گفته وی، در زمینه گردشگری نیز در 
ســال ۹8 به دستاوردهای خوبی دست 
یافتیم اما اهداف گردشــگری به دلیل 
شیوع ویروس کرونا با تاخیر مواجه شد.

رییس اتاق مشــترک بازرگانی ایران و 
عمان خاطرنشان کرد: اگر تحریم ها به 

این شــکل اعمال نمی شد و بخشنامه 
صادراتی  ممنوعیت هــای  مکرر،  های 
و مشــکلات برگشــت ارز حاصــل از 
صــادرات به وجود نمی آمد، روند رو به 
رشد صادرات به عمان ادامه داشت و با 
جهش در حجم روابط اقتصادی مواجه 

می شدیم.
وی در خصوص افزایــش صادرات به 
عمان تصریح کــرد: در این بازه زمانی 
به دلیل شــیوع ویــروس کرونا امکان 
حضــور در نمایشــگاه های تخصصی 

عمان و تبادل هیات های تجاری وجود 
ندارند، به همین دلیل این اتاق مشترک 
با همکاری اتــاق بازرگانی ایران، اتاق 
بازرگانی عمان، سفارت ایران در عمان 
وسازمان توسعه تجارت در حال برنامه 
ریزی برای برگزاری نخستین نمایشگاه 
مجــازی اختصاصی ایــران در عمان 

هستند.
ضرابــی با اشــاره به زیرســاخت های 
بندری عمــان و پتانســیل بالا جهت 
از  ایرانی  کالاهــای  صادرات مجــدد 

طریق مناطق آزاد این کشــور، افزود: 
افزایش خطوط حمــل و نقل و ایجاد 
زیرساخت های مناسب از دیگر الزامات 
ارتقا حجم صادرات به عمان اســت که 
اتاق مشــترک، برنامه های جدی را در 

دست اقدام دارد.
وی با اشاره به اینکه در صادرات مجدد 
از خاک عمان روندی  ایرانی  کالاهای 
رو به افزایــش را داریــم، تاکید کرد: 
عمان تنها کشــور عربی در حوزه خلیج 
فارس اســت که شرکت های ایرانی را 

می پذیرد که می توانیم از این طریق به 
بازار کشورهای دیگر دست پیدا کنیم.

 به گــزارش اتفاقیه به نقــل از ایرنا، 
کارنامــه تجــارت ایــران در مجموع 
۱۱ ماه ســال ۹۹، ۱34 میلیون تن به 
ارزش ۶۵.۵ میلیارد دلار بوده که سهم 
صادرات ۱۰3 میلیون و ۹۰ هزار تن به 
ارزش 3۱ میلیارد و ۱۹8میلیون دلار و 
ســهم واردات 3۰ میلیون و 8۱8 هزار 
تن کالا بــه ارزش 34 میلیارد و 3۲۱ 

میلیون دلار بود.
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قالیباف به دردسر افتاد
علی خضریان نماینده مردم تهران گفت: جمعی از نمایندگان مجلس در اعتراض 
به دستکاری جداول بودجه ای ۱4۰۰ نامه ای را خطاب به محمدباقر قالیباف رئیس 
مجلس شورای اسلامی نوشتند و خواستار پیگیری موضوع شدند./باشگاه خبرنگاران

در تهران سردخانه های سیار راه اندازی می شود؟
محسن هاشــمی گفت: اگر نیاز به ایجاد زیرساخت جدیدی باشد، سازمان بهشت 
زهرا و معاونت خدمات شهری شهرداری تهران، اقدامات لازم را انجام می دهند و 
در این مقطع گزارشی در اینباره به شورا ارسال نشده است. مشکل اصلی در شرایط 
فعلی کمبود سردخانه نیست بلکه محدودیت های ضعیف در سطح شهر ونقض آن 
در کنــار عدم تقویت ناوگان حمل ونقل عمومی تهران دو معضل اصلی تهران در 

برابر کرونا است./میزان

چالش اصلی در مذاکرات ایران و آمریکا به روایت فلاحت پیشه
حشمت الله فلاحت پیشه با اشاره به مذاکرات برجامی اظهار کرد: موضوع اختلافی 
در رونــد مذاکــرات وجود ندارد آن میزان که در ایران آن را به ســطح یک تقابل 
سیاسی ارتقا می دهند شاید در آمریکا موضوع مذاکرات خیلی بیشتر محل اختلاف 
باشــد تا در ایران. با وجود مســایل اختلافی و تحریم هایی که ترامپ وضع کرد 
علیه ایــران و تحریم هایی که تحت عناوین دیگر وضع کرد، در ایران مســیر و 
چارچوب مشخص است. شورای عالی امنیت ملی خطوط قرمز و چارچوب مذاکرات 
را مشخص می کند و مذاکره کننده هر کسی باشد در تماس دائم با شورای عالی 
امنیت ملی کار را پیش می برد و الان مسئولان از مذاکرات وین برگشتند که متن 
قابل توافق را به نظر مسئولان عالی کشورشان برسانند تا در صورت توافق بر سر 
آن مذاکرات به مراحل بعد در ســطح وزیران خارجه کشورهای عضو برجام منتقل 
شود. اگر کشور بتواند در چارچوب مذاکرات احیای برجام، ساختار تحریم را بشکند 
و این کار در یکی دو ماه آینده انجام شــود حتما برای کشــور یک پیروزی در پی 

خواهد داشت./ایسنا

کنایه به تاج به خاطر پاداش جنجالی فوتسال بانوان
سه سال قبل بعد از قهرمانی تیم ملی فوتسال بانوان ایران در آسیا اعلام شد به آنها 
۲۲ میلیون پاداش پرداخت می شــود. بعد از سه سال با کسر مالیات ۱۹ میلیون و 
8۰۰ هزارتومان به ملی پوشان پاداش داده شد که این مسئله با نارضایتی بازیکنان 
همراه بود.امروز شهناز یاری سرمربی تیم ملی فوتسال بانوان در پاسخ به این سوال 
که آیا پول ها را به ویلموتس دادند و به شما چیزی نرسید، با کنایه گفت: نظری در 
این باره ندارم. مردم همه چیز را در این باره می دانند. شاید حرفم تکرار شود. اگر 
بچه ها گلایه ای دارند به خاطر چیزهایی بوده که دیده اند. امیدوارم در فدراسیون 

جدید دیگر شاهد این تبعیض ها نباشیم.«

سبحانی: شانس پیروزی ام در انتخابات ۱۴۰۰ کم نیست
حسن سبحانی از کاندیداهای ریاست جمهوری ۱4۰۰ به خبرآنلاین گفت:بازگرداندن 
امور به اجرای سیستماتیک قانون اساسی انگیزه من برای کاندیداتوری است. نسبت 
بین رئیس جمهور و افرادی که با او کار می کنند به یک بیانی نســبت بین راننده 
یک خودرو با سرنشینان آن خودرو است. من از آبرویی که تمام عمر جمع کرده ام 

ســرمایه گذاری می کنم. باید اصلاحات عمیق ســاختاری محقق شود ادامه وضع 
موجود غیر قابل تحمل است.بیش از نیمی از مردم حقیقتا دغدغه اصولگرا بودن یا 
اصلاح طلب بودن را ندارند. مردم از اصولگرایی و اصلاح طلبی عبور کرده اند.با هیچ 
جریان سیاســی رایزنی نداشتم. مخالف رئیس جمهور نظامی نیستم اما می گویم 
اقتصاد مقوله ای نیست که تجربی آن را یاد بگیریم. مخالف اجرای نقدی یارانه ها 
بودم اما امروز با قطع آن مخالفم زیرا الان عده زیادی وابسته به یارانه هستند و از 
سوی دیگر به همه نمی توان گفت بروید کار کنید.مسائل سیاست خارجی فراتر از 
اختیاراتی است که رئیس جمهور در حوزه سیاست خارجی دارد .برای برجام زحمات 
زیادی کشــیده شد و اگر چنین گفته نشــود بی انصافی است. بنابراین برای احیاء 
برجام باید تلاش شود.من احتمال کمی را برای پیروزی خودم متصور نیستم چون 
معتقدم با مسائلی که در قشرهای مختلف اجتماع می گذرد کم و بیش آشنایی دارم.

ماهاتیر محمد در ۹4 سالگی نخست وزیر شد و بایدن در 78 سالگی. اقتضای این 
مســئولیت ها همین سن هاست. هیچ کس نباید رئیس جمهور را یک منجی بداند 

که همه کارها را خودش انجام می دهد.

رئیس جمهور معتقد است که تحریم ها پایان می یابد
محمد عطریانفر، فعال سیاسی اصلاح طلب، گفت:رئیس جمهور چشم انداز را خیلی 
امیدوار کننده تلقی می کرد و احساسی که به جلسه منتقل کرد این بود که ما تا این 
ســه ماه که پیش رو داریم می توانیم هم بر مشکل کرونا و هم بر بحث مذاکرات 
فائق بیاییم. نمی دانم که چرا دوست عزیزمان تاج زاده با توجه به محدودیت ها و 
ملاک ها اقدام به طرح نام خود کرد. ضمن اینکه کلا جبهه اصلاحات این شــیوه 
از طرح نامزدهای انتخاباتی را به صورت منفرد و مســتقل و بدون توافق و تفاهم 
صورت می گیرد را نمی پســندد. برای این حضــور هیچگونه توافقی حول محور 
خاتمی صورت نگرفته است از این جهت من خیلی این شیوه ورود را نمی پسندم./

برنا

چه کسانی از احیای برجام وحشت دارند؟
علی ربیعی در یادداشتی در روزنامه ایران نوشت: همزمان با انجام مذاکرات احیای 
برجام که بعد از اعتراف امریکا به شکست سیاست فشار حداکثری و اعلام آمادگی 
برای بازگشت به توافق آغاز شده، دو جریان کینه توز بدخواه ایران در خارج که سابقه 
دیرین علیه ملت ما را در کارنامه خود دارند و هر دو جریان نیز سابقه وحشت آفرینی 
و ترور را داشــته اند، دچار نگرانی و وحشت شدند و حتی دست به اقدامات فیزیکی 
زدند.یک جریان گروه های سیاسی که هیچ حرف ایجابی برای ملت ایران نداشتند و 
صرفا با خشونت، نفی و حذف فیزیکی و همکاری با سازمان های جاسوسی به حیات 
ناســالم خود ادامه می دهند. سوی دیگر رژیم صهیونیستی است که عملیات روانی 
علیه ذهنیت مردم ایران تا تحریک کشورهای منطقه و در نهایت با استیصال تمام 

ترور و خرابکاری در ایران را ادامه داد که این مذاکرات به ثمر نرسد.

کارگزاران شگفتی انتخابات ۱۴۰۰ را دقیقه ۹۰ رو می کند
عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی اظهار کرد: من هرگز ماموریت های 
ملی را ترک نمی کنم اگر حضور در انتخابات ۱4۰۰ به عنوان ماموریتی ملی به من 
محول شود آن را انجام می دهم. ظریف در فضای سیاسی ایران طرفدارانی جدی 
دارد و آمدن به تصمیم خودش است. حمله به ظریف و چنین شخصیت هایی چیز 

جدیدی نیســت ما در شرایط سیاسی هستیم که شاهد یک تکامل یافتگی و رشد 
سیاسی نیستیم/برنا.

عوامل قتلهای زنجیره ای با احمدی نژاد رابطه خوبی داشتند
عبدالرضا داوری مشاور رسانه ای احمدی نژاد گفت:اگر تیم امنیتی آقای احمدی نژاد 
و عملکرد آنها و ســوابق آنها را ببینید، تیم قتل های زنجیره ای در وزارت اطلاعات 
نزدیک ترین مناســبات را با شخص احمدی نژاد داشــتند. آقای بقایی برای همسر 
سعید امامی کفیل شد تا آزاد شود یا آقای مصطفی کاظمی رفاقت خوبی با این تیم 
داشــت و در دوره احمدی نژاد در بخش هایی از دولت استخدام شد. من از نزدیک 
شــاهد ارتباط احمدی نژاد و بقایی بوده ام و می گویم که رابطه بقایی با احمدی نژاد 
مثل رییس و مرئوس است؛ بقایی به احمدی نژاد تحکم می کند. یش بینی من این 
است که او در تندباد انتخابات خاموش شده و در نهایت به فراموشی سپرده می شود، 
تیم سیاسی قوی هم ندارد و مشتی کارچاق کن ها او را دوره کردند که پس از عدم 

احراز صلاحیت آنها هم از دور او می روند.

سازمان راهداری: درباره پروازهای فقط یک تذکر شفاهی داده شده!
دیروز خبری منتشر شــد مبنی بر ممنوعیت پروازهای مســافری مستقیم و غیر 
مســتقیم از کشورهای هند و پاکستان که به دلیل شیوع گسترده ویروس کرونای 
جهش یافته در این کشورها از سوی ستاد ملی مقابله با کرونا تصویب و ابلاغ شد. 
در این شــرایط اما به نظر می رســد که این مصوبه هنوز برای سازمان راهداری و 
حمل ونقــل جاده ای به عنوان متولی اصلی مرزها و پایانه های مرزی ابلاغ نشــده 
اســت. چرا که جواد هدایتی –مدیرکل ترانزیت و حمل و نقل بین المللی سازمان 
راهــداری و حمل و نقل جاده ای- در گفت وگو با ایســنا در این باره اظهار کرد: با 
هندوســتان مرز زمینی نداریم اما دیروز به صورت شفاهی اعلام شد که قرار است 
پروتکل های سختگیرانه تری را برای پاکستان و تردد مسافر و کالا در نظر بگیریم 

و این موضوع را به همه مدیران منطقه ای اعلام کردیم./ایسنا

علی مطهری: حجاب در اندازه برداشتن روسری اشکالی ندارد
علی مطهری نماینده ســابق مجلس ایران درباره حواشی پیش آمده سخنانش در 
مورد ســتار بهشــتی توضیح داد که »منظورم از بیــان آن جمله محبت کردن به 
منتقــدان بود نه اینکه با دو گونی برنج دهان منتقدان را ببندیم اما جور دیگری از 
سخنانم برداشت شد و همان تکه اظهارتم فقط دست به دست شد؛ در حالیکه خانم 
گوهر عشقی خودش به خانه و دفتر من آمده و می داند با تمام فشارهایی که روی 
من بود و در مجلس نهم میگفتند این موضوع خط قرمز نظام است و اصلا پیگیری 
مسائل حقوق بشری را قبول نداشتند، اما در مجلس من تنها کسی بودم که پیگیری 
زیادی کردم تا خاطیان مجازات شــوند و وزیر را به کمیسیون آوردیم و از تریبون 
مجلس گفتم یک کارگر را شکنجه کردید و از دنیا رفت.« او درباره حجاب اجباری 
و اختیاری در ایران گفته: »حجاب اجباری آن چیزی است که طالبان انجام می داد 
و حجاب در ایران تقریبا اختیاری است و حالا اگر یکی هم روسری اش را برداشت، 

اشکالی ندارد.«/ رویداد۲4

دستگیری آزاردهنده کودک طرفدار استقلال در سبزوار
ســرهنگ اکبر محمدآبادی فرمانده انتظامی داورزن اظهار کرد: فردی که اقدام به 

آزار کودک هوادار تیم اســتقلال در شهرستان داورزن کرده بود، هم اکنون توسط 
پلیس فتا ســبزوار دستگیر و در اسرع وقت، این متهم به مرجع قضایی شهرستان 
داورزن تحویل داده می شود. شب گذشته نیز رئیس دادگستری داورزن اعلام کرده 
بود که دســتورات قضایی لازم به نیروی انتظامی و پلیس فتا برای شناسایی افراد 
داده شــده اســت و به زودی با عاملان این اقدام، برخورد قضایی می شود. باشگاه 
استقلال نیز روز گذشته در واکنش به انتشار این کلیپ، ضمن اظهار تاسف از این 
موضوع، خواستار شناسایی و برخورد قانونی مراجع ذی ربط با فرد کودک آزار شد و 
از تقدیر ویژه از این هوادار باوفا)در اولین فرصت پس از رقابت های لیگ قهرمانان 

آسیا( خبر داد.
همکاری ایرانی ها و آمریکایی ها در دریاچه ارومیه

یک تارنمای اخبار علمی آمریکا نوشت دانشمندان و مهندسین ایرانی و آمریکایی 
در یک همکاری نادر و برای کمک به برنامه احیای دریاچه ارومیه شــاخص های 
ســلامت این دریاچه را تعریف کردند. در این همکاری اســاتیدی از دانشگاه های 
تربیت مدرس ایران و دانشــگاه ایالتی یوتا با بررسی داده های 4۰ سال اخیر هشت 
شاخص سلامت دریاچه و اکوسیستم های فراوان آن را تعریف کرده اند. این یافته ها 
در آخرین شــماره نشریه »هیدرولوژی: مطالعات منطقه ای« منتشر شده و جزئیات 

آن در دسترس عموم قرار دارد.

شرط پزشکیان برای کناره گیری از انتخابات
مسعود پزشکیان گفت: »ساز و کار اصلاح طلبان را می پذیرم و حتی اگر کسی در 
نظرسنجی نهایی به  اندازه ی یک رای از من بیشتر شانس داشته باشد کنار خواهم 
رفت و از او حمایت می کنم.«یک منبع نزدیک به مســعود پزشــکیان، کاندیدای 
احتمالی انتخابات ریاســت جمهوری درباره ی موضع او نسبت به ساز و کار جبهه ی 
اصلاحات ایران نوشــت: »آقای پزشکیان - پنجشنبه ۲ اردیبهشت ماه - در دیدار 
با تعدادی از فعالان سیاســی اجتماعی استان تهران در پاسخ به این سوال که آیا 
مستقل به انتخابات خواهد آمد یا به عنوان اصلاح طلب، گفت: بی شک اصلاح طلبم 
و بــا همین عنوان در انتخابات خواهم بود. البته از اصولگراها هم اصولگراترم. این 
سوال خیلی ها بود.«پزشکیان در دیداری دیگر تصریح کرد: ساز و کار اصلاح طلبان 
را می پذیرم و حتی اگر کسی در نظرسنجی نهایی به  اندازه ی یک رای از من بیشتر 

شانس داشته باشد کنار خواهم رفت و از او حمایت می کنم.«

انصارالله اظهارات رستم قاسمی را تکذیب کرد
عضو شورای عالی سیاســی انصارالله یمن طی سخنانی اظهارات رستم قاسمی 
مبنی بر کمک نظامی ایران به حوثی ها را تکذیب کرد.محمد علی الحوثی، عضو 
شــورای عالی سیاســی انصارالله یمن در واکنش به اظهارات اخیر رستم قاسمی 
در مورد کمــک نظامی ایران به حوثی ها گفت: این جــز در چارچوب تحریک 
کشورهای حوزه خلیج فارس نیست.محمد علی الحوثی در مصاحبه اختصاصی با 
»اســپوتنیک« گفت: »شاید این اظهارات قاسمی برای تحریک کشورهای حوزه 
خلیج فارس برای نبرد مســتقیم با آنها باشد. من اینطور فکر می کنم، اظهارات 
وی جز برای تحریک مطرح نشده.رســتم قاســمی وزیر اسبق نفت در بخشی از 
مصاحبه اخیر خود با پایگاه خبری روســیا الیوم ادعا کرده بود که ایران مک های 

مشورتی و نظامی به یمنی ها می کند.  
منبع: تابناک

میز خبر

فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای همزمان با 
ارزیابی کیفی به روش فشرده

اداره کل راهداري و حمل و نقل جاده اي خراســان شمالي در نظر دارد بنابر قانون برگزاری مناقصات نسبت به پیمانکار واجد الشرایط جهت 

مناقصه عمومی یک مرحله ای اقدام نماید:

مبلغ تضمین شرکت در برآورد اولیهعنوان پروژهشماره مناقصه

مناقصه)ریال(

اجرای سیستم روشنایی تقاطع سنخواست ۰۰/32/۱۱

به جاجرم – فاز دوم

3.852.82۹.۴2۰۱۹2.6۴2.۰۰۰

احداث و تکمیل بخشی از راه روستایی ۰۰/32/۱2

قراجه رباط

2۴.۴5۰.۰۰۰.۰۰۰۱.222.5۰۰.۰۰۰

احداث و تکمیل بخشی از محور های ۰۰/32/۱3

روستایی شهرستان اسفراین

۱7.۰62.۱26.3۴6853.۱۰7.۰۰۰

* مهلت دریافت اسناد :جهت دریافت اسناد به سامانه تدارکات الکترونیک دولت )ستاد( به نشاني www. setadiran.ir تا ساعت۱۹:۰۰روز 

شنبه  ۱۴۰۰/۰2/۱۱ مراجعه نمایید.

*مهلت و محل تحویل اســناد :تا ساعت ۱۴:3۰ روز شــنبه مورخ ۱۴۰۰/۰2/25 در سامانه درج نمایند و پاکات مربوط به ضمانت نامه را تا 

پایان وقت همان روز تحویل دبیرخانه اداره کل نمایند.

*ســاعت،روز و محل بازگشــائي پیشــنهادها: روز یکشنبه مورخه ۱۴۰۰/۰2/26 ســاعت ۱۱:۰۰ مناقصه شــماره 32/۱۱/ ۰۰، ساعت 

۱۱:3۰مناقصه شماره ۰۰/32/۱2 ، ساعت ۱2:۰۰ مناقصه شماره ۰۰/32/۱3 در محل دفتر مدیر کل

اداره کل راهداري و حمل و نقل جاده اي خراسان شمالي

عکس روز

روستای اندقان را بیشتر 
بشناسید

اندقان یا اندوقان، روســتایی از توابع دهستان چهارده سنخواست  ، 
بخش جلگه سنخواســت، شهرســتان جاجرم در استان خراسان 

شمالی است.
آب انبار اندقان مربوط به دوره پهلوی است و در شهرستان جاجرم، 
بخش جلگه سنخواست، دهســتان چهارده سنخواست، روستای 
اندقان واقع شــده و این اثر در تاریخ 26 اســفند ۱386 با شمارهٔ 

ثبت 222۰6 به عنوان یکی از آثار ملی ایران به ثبت رسیده است.
منبع:عصراترک


